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Bericht van de voorzitter 
‘Uren, dagen, maanden, jaren, vliegen als een schaduw 
heen’’. Het is de eerste regel uit een oud lied, geschreven 
door Rhijnvis Feith, dat vaak bij kerkdiensten op oud-
jaarsavond gezongen werd. Terugblikkend op het oude 
jaar, maar zeker ook voor-uitblikkend. 
Voor het CDA Winterswijk was 2019 een bewogen jaar 
door de politieke crisis, de nasleep en de persoonlijke 
gevolgen voor onze mensen. Het is goed om te zien hoe 
de fractie zich herpakt heeft en de oppositie-rol op een 

faire, maar wel kritische 
wijze invult. Uiteindelijk gaat 
het er om als gemeenteraad 
met zoveel mogelijk draag-
vlak de beste besluiten ten 
gunste van de inwoners van 
Winterswijk te nemen. De 
fractie zal zich daarvoor in 
2020 opnieuw enthousiast en 
vol overtuiging inzetten. Het 
afdelingsbestuur zal hen 
daar graag in ondersteunen. 
Ook in het komend jaar zul-
len er regelmatig activiteiten 

zijn om als CDA-leden en inwoners van Winterswijk 
in contact te komen met de fractie en het bestuur. 
Het afdelingsbestuur wil hierbij haar waardering en 
dank uitspreken naar de leden,  fractieleden en oud-
wethouders voor de betrokkenheid en getoonde inzet in 
2019.  
Namens het afdelingsbestuur wens ik u fijne Kerstda-
gen en een goede jaarwisseling.  
André Sletering  
Voorzitter 
 
Bericht van de fractievoorzitter 
De kerst is een periode om samen te zijn met familie en 
vrienden. Een tijd om tot rust te komen en even met an-
dere dingen bezig te zijn dan de politiek. Maar ook een 
tijd om eens rustig terug te blikken op het afgelopen 
jaar. 
Daarmee kom ik toch weer terecht bij de politiek 
Het was namelijk een onwerkelijk jaar dat begon met 
de coalitiebreuk met WB. Die ervaring hakte er behoor-
lijk in bij de fractie. Toch is het ons gelukt om in korte 
tijd de knop weer om te zetten. De periode hebben we 
uiteindelijk achter ons gelaten door in maart een dag 

de hei op te gaan onder begeleiding van een trainer. We 
hebben ook geleerd dat oppositie voeren niet altijd 
makkelijk is. Je moet als grootste partij oppositie voe-
ren zonder rancuneus te zijn of over te komen als de 
partij die overal tegen is.  
Volgens mij hebben we dat als fractie inmiddels goed 
opgepakt.  
We proberen zo goed mogelijk bij de inhoud te blijven. 
Is het voorstel goed voor Winterswijk, dan zijn we 
voor. Is het voorstel niet goed, dan stemmen we tegen. 
Om die reden stemden we in juni tegen de kadernota 
en in november tegen de begroting. Dit neemt niet weg 
dat we het afgelopen jaar met het merendeel van de 
voorstellen hebben ingestemd. 
De laatste maand van het 
jaar heeft vooral in het teken 
gestaan van de commotie 
rond het SKB. Hierbij hebben 
we als CDA goed laten zien 
hoe belangrijk het is om goede 
lijntjes naar de regio en naar 
Den Haag te hebben. Posters 
plakken is natuurlijk niet ver-
keerd, maar wat echt zoden 
aan de dijk zet zijn de aange-
nomen motie in de Achter-
hoekraad, de kamervragen 
aan de minister en de aange-
nomen motie in de Tweede Kamer met steun van het 
CDA. We hopen dat we hiermee kunnen bijdragen aan 
het behoud van een volwaardig ziekenhuis in Winters-
wijk. 
 
Nu vieren we eerst Kerst. Even alle aandacht voor fa-
milie en andere zaken. Daarna gaan we ons als fractie 
weer volop inzetten voor een bruisend Winterswijk. 
Namens de fractie wens ik iedereen prettige feestdagen 
en een voorspoedig en vooral gezond 2020! 
Wim Wassink,  
fractievoorzitter 
 
Een nieuw bestuurslid stelt zich voor 
Graag stel ik mij aan u voor: mijn naam is Renate Gre-
vers, ik ben 46 jaar en ben getrouwd met Harry Gre-
vers. Samen hebben wij de zorg voor 3 kinderen: Lisa: 
16, Arend: 15 en Wessel van 12 jaar. Nu met Wessel is 
ook de jongste van de basisschool af.  
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Zowel Harry als ik hebben een eigen bedrijf. Harry is 
melkveehouder en ik heb een eigen praktijk in   voe-
dings-en beweegadvies, waarin ik persoonlijke advie-

zen en workshops geef maar 
ook trainingen/workshops 
opzet. De afwisseling, van 
maatwerk tot het motiveren 
van een groep, geeft mij veel 
voldoening. Daarnaast denk 
ik, samen met een leuke 
groep binnen de PGW, mee 
over de invulling van de ont-
moetingen die wij één keer in 
de maand organiseren in Den 
Angang.  
Ja en dan de politiek! Van een 
afstandje heb ik tot nu toe mee 

mogen kijken en heb 2 keer op de kieslijst gestaan. Er 
gebeurt heel wat binnen de politiek en ook binnen Win-
terswijk. Als bestuurslid hoop ik mijn steentje bij te 
dragen en wil ik de aankomende tijd het CDA en de 
CDA-fractie ondersteunen zodat we met z'n allen het 
CDA-gedachtengoed kunnen blijven uitdragen. Dit 
omdat dit m.i. erg belangrijk is. 
Renate Grevers 
Bestuurslid 
 
Stikstof in Winterswijk 
De afgelopen maanden hebben wij als fractie ons ook 
bezig gehouden met het stikstofverhaal. Even in een no-
tendop: Stikstof zorgt er voor dat planten sneller gaan 
groeien. Op landbouwgrond is dat niet erg, integendeel 
boeren strooien stikstof zodat de gewassen meer op-
brengen. Stikstof in natuurgebieden zorgt er voor dat 
bepaalde plantensoorten harder gaan groeien en 
daardoor andere soorten gaan overwoekeren. Daar-
door kunnen plantensoorten verdwijnen. In Winters-
wijk hebben we vier Natura 2000 gebieden die extra 
beschermd moeten worden. In mei heeft de Raad van 
State de wetgeving die hier voor was (de Programma-
tische Aanpak Stikstof (PAS)) afgekeurd. Dit betekent 
dat Natuurbeschermings (Nb)vergunningen die op ba-
sis van de PAS zijn verleend worden vernietigd. Dit kan 
voor betrokken ondernemers buitengewoon grote con-
sequenties hebben! 
De stikstof wordt uitgestoten door o.a. industrie, ver-
keer en landbouw. In de landbouw gaat het dan vooral 
om ammoniakemissie. In Winterswijk zitten we in de 
bijzondere situatie dat meer dan de helft van de stik-
stofdepositie in de Natura 2000 gebieden uit Duitsland 
komt. Als fractie waren wij totaal niet gerust dat de 
maatregelen die in Den Haag en Arnhem worden be-
dacht redelijk zouden uitpakken voor ons buitengebied. 
Er wordt gesproken over opkopen van boerderijen in 
de buurt van Natura 2000 gebieden. Premier Rutte zei 
in het TV programma Nieuwsuur dat iedereen boer 
kon blijven, maar misschien niet op de plaats waar ze 
nu zitten.  
Dit was voor ons aanleiding om in de gemeenteraad 
een motie in te dienen waarin we het college opriepen 
om een brief naar de Provincie Gelderland te sturen om 
in ieder geval bestaande vergunningen te respecteren 
en stikstofrechten van stoppende bedrijven in ieder ge-
val gedeeltelijk te reserveren voor agrariërs in Win-
terswijk. Dit zal er voor zorgen dat degenen die door 
willen met hun bedrijf in de toekomst wel 

ontwikkelingsmogelijkheden hebben. De totale stik-
stofemissie van de Winterswijkse landbouwers zal dan 
wel dalen, maar voor de blijvers zijn er mogelijkheden 
voor een levensvatbaar bedrijf in de toekomst. Tot onze 

grote teleurstelling ontraadde het college deze motie en 
stemden alleen Voor Winterswijk en het CDA voor, en 
werd die dus niet aangenomen. Het was heel bijzonder 
dat het college enkele dagen later een brief van WCL, 
met ongeveer gelijke inhoud, wel mede ondertekende. 
Je vraagt je dan wel af waarom de CDA-motie ontra-
den werd. 

Daarnaast hebben we de woordvoerster van de pro-
vinciale CDA fractie, Daisy Vliegenthart, uitgenodigd 
om met eigen ogen de situatie in Winterswijk te bekij-
ken. Ook hebben wij deze gelegenheid uiteraard ge-
bruikt om uit te leggen dat meer dan de helft van de 
stikstof uit het buitenland komt. Jan Stronks van het 
PAN verzorgde een presentatie waarin hij aangaf dat 
de natuur in Winterswijk over het dieptepunt heen is. 
Daarnaast bezochten we het LTO bestuurslid Rudie te 
Selle. Hij vertelde hoe hij op zijn bedrijf gebruik maakt 
van natuurbeheer en hij liet zien dat hij veel maatrege-
len heeft genomen om ammoniak emissie te beperken. 
Hij deelde ook zijn zorgen voor de toekomst van de 
Winterswijkse landbouw. 
 
Een deel van stikstofmaatregelen is inmiddels bekend 
geworden. Bestaande Nb vergunningen die voor de 
PAS zijn verleend blijven geldig. Als die vergunning 
groter is dan de bestaande stal heeft de ondernemer 
drie jaar de tijd om die stal te realiseren. Dit is relatief 
goed nieuws. Met betrekking tot de overige wetgeving 

Boerenprotestaktie in het Woold  

Met statenleden bij Rudie te Selle  
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blijft echter nog een spannende en onzekere tijd voor de 
Winterswijkse agrariërs. 
Wij blijven ons inzetten voor een zo eerlijk mogelijk be-
leid voor de bescherming van de natuurgebieden! Èn 
behoud van de landbouw in ons buitengebied. 
Wim Elferdink 
commissielid 
 
Streekziekenhuis Koningin Beatrix 
Hét onderwerp van de laatste weken is uiteraard het 
SKB. Toen op donderdag 28 november het verhaal 
naar buiten kwam dat de afdelingen verloskunde, kli-
nische kindergeneeskunde en de IC naar Doetinchem 
zouden verhuizen, was Winterswijk in shock. Het 
duurde echter niet lang voordat iedereen in de actie-
stand kwam. Er werd o.a. een posteractie en een online 
petitie opgesteld. Raadslid Jacqueline van der Vinne 
nam het initiatief om een motie op te stellen voor bij de 
Achterhoek Raad met de oproep zich in te 

 
Jacqueline van der Vinne en Walter Leemreize bij Achter-
hoekraad 

zetten voor twee volwaardige ziekenhuizen in de Ach-
terhoek. Al vroeg op vrijdagochtend stond de motie al 
op papier! Op vrijdagmiddag legde Wilma Elsinghorst 
het onderwerp namens de Winterswijkse raad op de 
vergadertafel van de Euregioraad, dat wordt nog ver-
volgd. Een week later, tijdens de vergadering van de 
171 leden tellende Achterhoekraad, werd de motie van 
Jacqueline nagenoeg unaniem aanvaard. 
 
Ondertussen heeft ook Ilse zeker niet stilgezeten! Uiter-
aard werden al snel de lijntjes met Den Haag benut en 
is Tweede Kamerlid Joba van den Berg veelvuldig van 
informatie voorzien. Dit resulteerde onder andere in 
Kamervragen aan minister Bruins, die moest erkennen 
dat het tempo van het SKB wel erg hoog lag, en in het 
stemmen van de CDA-Kamerfractie (als enige rege-
ringspartij!) voor de motie van de SP voor het open-
houden van een volwaardig SKB. Daarnaast heeft 
Joba van den Berg toegezegd op 9 januari 2020 naar 
Winterswijk te zullen komen om zich bij te laten praten 
over de situatie rondom het SKB. 
 
Een flinke afvaardiging van fractie en bestuur was op 
woensdagavond 18 december aanwezig bij de infor-
matieavond over het SKB in de Mattelier in Groenlo. 
Deze avond was goed georganiseerd door de Vrienden 
van het SKB. Ca. 500 bezoekers hoorden de  
verontruste verhalen van medici (kinderarts, huisarts 
en verloskundige), de uitleg over de plannen en de 
gang van zaken door Chrit van Ewijk (voorzitter van 

de Raad van Bestuur van het SKB), Joris van Eijck (di-
recteur Zorg van Menzis) en de ideeën van Ad Huijs-
mans, een deskundige op het gebied van ziekenhuis-

zorg. Er gaan nog gesprekken plaatsvinden over de 
toekomst van het SKB in een op te richten regiegroep. 
Deze avond is vooral duidelijk geworden dat er op dit 
moment een groot gebrek aan vertrouwen is richting 
de Raad van Bestuur. Er is immers altijd gesproken 
over twee volwaardige ziekenhuizen en daar passen de 
huidige plannen niet bij!  
 
Op donderdag 19 december diende Jacqueline namens 
alle raadsfracties twee moties in tijdens de gemeente-
raadsvergadering. Eén voor de oproep om alles te doen 
om twee volwaardige ziekenhuizen te behouden, maar 
ook een motie om een positieve campagne te starten om 
meer zorgpersoneel naar de Achterhoek te halen. Per-
soneelsgebrek is volgens het SKB namelijk een van de 
grootste redenen waarom tot de keuze is gekomen om 
de afdelingen te willen sluiten.  
 
Wat duidelijk is geworden is dat (politiek) Winterswijk 
het over een ding wel met elkaar eens is: handen af van 
het SKB! 
U zult begrijpen dat wij alles rondom het SKB nauwlet-
tend volgen en ons maximaal zullen inzetten voor het 
volledige behoud van ons ziekenhuis! 
Sandra Prinsen 
Raadslid 
 
Heeft u interesse om (actief) lid te worden 
van het CDA?  
Wilt u weten wat de CDA- landelijk voordelen 
zijn? 

• Lokaal, provinciaal en landelijk een di-
recte stem in de samenstelling van de kan-
didatenlijsten, de lijsttrekkersverkiezin-
gen en bij het vaststellen van de verkiezings-
programma’s 

• Toegang tot een groot netwerk 
• Meepraten op lokale, provinciale en landelijke 

themabijeenkomsten 
• Wekelijkse nieuwsbrief 
• Gratis entree landelijk congres 
• Bezoek aan de Tweede Kamer 
• Uitstekende opleidingen 

informatieavond over SKB  
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• Gratis ledentijdschrift 
• Toegang tot de digitale CDA-bibliotheek 

U kunt ook voorzichtig instappen. Tot 1 juli kunt u gra-
tis CDA-supporter worden. Het  eerste jaar  kost het 
lidmaatschap u slechts € 20,-  
Bij CDA Winterswijk heeft u dan ook 

• toegang tot de ledenvergaderingen die regel-
matig op locatie zijn en dus vaak in combinatie 
zijn met een bedrijfsbezoek. 

• U ontvangt de plaatselijke nieuwsbrief en we  
• zien u graag op onze zgn. “kopgroep” vergade-

ringen waar maandelijks activiteiten georga-
niseerd worden voor de inwoners van Win-
terswijk.  

Om u aan te melden kunt u naar onze site gaan en in 
de balk boven aan “word lid” aanklikken.  
 
Valentijns actie 
Op 14 februari is er weer de jaarlijkse valentijnsactie. 
We zetten dan bekende en minder bekende vrijwilligers 
in het zonnetje. Graag horen we van de lezers van deze 
nieuwsbrief of zij nog vrijwilligers kennen die dit ver-
dienen. Laat uw idee horen! Spreek ons erop aan of 
mail naar 
info@cdawinterswijk.nl 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Wat er de afgelopen periode nog meer ge-
beurde 
- Fractielid Thomas de Roos liet via Tweede Ka-

merlid Chris van Dam, de minister weten dat 
de sluiting van het cellencomplex in Doetin-
chem een enorme druk zou brengen op de inzet 
van onze politieagenten. Wordt vervolgd. 

- Het CDA heeft tijdens de begrotingsvergade-
ring tegen de begroting gestemd.  

- Op 19 november hadden we een ledenvergade-
ring op locatie bij Hesselink Koffie. Een zeer 
goed bezochte en geslaagde avond. 

 
 
Een greep uit activiteiten en gebeurtenis-
sen komende tijd 
31 december 
kniepertjes actie 
6 januari 20.00 uur  
Nieuwjaarsreceptie Gemeente in Jacobskerk 
9 januari 
Tweede Kamerlid Joba vd Berg op bezoek in Win-
terswijk 
10 januari 20.00 uur 
Nieuwjaarsborrel CDA Winterswijk 
Café De Zwaan 
14 februari  
Valentijnsactie 
14 maart 
NL Doet 


